
"Dacã facilitãþile fiscale
oferite domeniului
construcþiilor vor fi
eliminate peste noapte,
toatã economia va fi
afectatã"

(Interviu cu Roxana Epure, managing partner NextUp Solutions)

Reporter: Cum ajutã soluþiile
NextUp companiile din construc-
þii?

Roxana  Epure: Nevoile antre-
prenorului din construcþii sunt ºi
ele de planificare, achiziþie, cifre
în timp real, iar acestea pot fi se-
tate ºi urmãrite în softuri. Sã dau
niºte exemple concrete: un soft
pe mãsura ta te ajutã sã îþi previ-
zionezi un buget de venituri ºi
cheltuieli ºi un cash flow aferent.
Poþi, prin gestionarea corectã ºi în
timp real al comenzilor de vânza-
re versus cele de cumpãrare, sã ai
în permanenþã control asupra
bugetului ºi sã urmãreºti totul
mult mai uºor. Sunt ºi procese de
fluxuri specifice industriei, cum

este nevoia sã îþi planifici cât mai
riguros posibil necesarul de ma-
teriale, sã îþi þii evidenþa contrac-
telor semnate cu clienþii, a ratelor
facturate, iar multiplele rapoarte
fie din zona comercialã, fie din
cea financiarã, îþi oferã orice infor-
maþie managerialã de care ai ne-
voie.

O altã zonã specificã este cea de
salarizare, unde legislaþia s-a
schimbat foarte mult în ultimii
patru ani, facilitãþile din domeniu
fiind un ajutor pentru societãþile
din industrie, iar o aplicaþie care
þine pasul cu legislaþia ºi modifi-
cãrile aproape lunare, care îþi ofe-
rã rapoarte cu cheltuielile salaria-
le necesare, nu poate decât sã

dea stabilitate ºi claritate celor
care iau decizii în astfel de firme.

Reporter: Ce operaþiuni specifi-
ce sunt necesare pentru compa-
niile din construcþii?

Roxana Epure: Datoritã timpu-
lui mare care se scurge în proce-
sul de producþie în construcþii, de
la planificarea iniþialã ºi pânã la fi-
nalizarea proiectelor ºi vânzarea
acestora, mai mult decât în alte
domenii, planificarea resurselor,
de toate genurile, este poate cea
mai importantã operaþiune de
care trebuie sã se ocupe o firmã
de construcþii.

Apoi, o evidenþã corectã a con-
tractelor încheiate cu clienþii, în
care sã fie evidenþiate exact avan-

surile primite, la ce cursuri valuta-
re, ce etape urmeazã la fiecare,
este de asemenea o activitate
complexã unde noi venim cu fun-
cþionalitãþi în întâmpinarea nevo-
ilor unor astfel de societãþi.

Reporter: Cum a evoluat activi-
tatea companiilor din industrie în
ultimul an, þinând cont de actua-
lul context economic?

Roxana Epure: Cred cã toþi ne
aºteptãm la miºcãri mai mari sau
mai vizibile pe piaþa de construc-
þii ºi imobiliare, dar realitatea din
teren este cã dinamica pieþei nu
este atât de mare, nici în sens ne-
gativ, nici pozitiv, ba chiar poate
ne-a surprins dupã 2020 cu inves-
tiþii în domeniu susþinute ºi de ce-
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Industria construcþiilor traverseazã, ca întreaga economie, o perioa-
dã marcatã de provocãri. În plus, modificãrile fiscale aduc în perma-
nenþã noi dificultãþi pentru jucãtorii din sector, mai ales în ceea ce pri-
veºte lipsa de predictibiliatea. O soluþie sigurã care menþine bugetul
companiei în marje predictibile ºi uºor de urmãrit o reprezintã softuri-
le ºi procesele de automantizare, la care tot mai multe companii din
industrie apeleazã.
În acelaºi timp, existã tot mai des discuþii legate de eliminarea

facilitãþilor fiscale oferite industriei în 2019, lucru care ar putea avea
repercusiuni asupra întregului sector, precum ºomaj crescut în dome-
niu, preþuri ºi mai mari ale locuinþelor, credite ºi mai scumpe la bãnci.
Roxana Epure, managing partner NextUp Solutions, ne-a acordat un
interviu în care ne-a oferit mai multe detalii despre soluþiile pe care le
au companiile pentru a rãmâne în singuranþã într-un context econo-
mic instabil, dar ºi despre principalele provocãri cu care se confruntã
în prezent companiile.
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rerea constantã de locuinþe, fie
prin imboldul primit de progra-
mul guvernamental Prima Casã,
fie prin creditele imobiliare.

Reporter: Cum a evoluat cere-
rea pentru soluþiile NextUp din
partea companiilor din construc-
þii?

Roxana Epure: Pe lângã cere-
rea constantã din ultimii ani, care
vine la pachet cu cerinþa din ce în
ce mai mare a antreprenorilor de
a trece de la excel la aplicaþii care
sã le ofere informaþii în timp real,
în ultimul an au venit ºi mai multe
societãþi cãtre noi odatã cu obli-
gativitatea pentru unele tipuri de
firme, de a depune o nouã rapor-
tare despre care noi am tot vorbit
ºi despre care am tot atenþionat:
SAF-T.

Credem cã un soft potrivit îþi
acoperã atât nevoile operaþionale
de business, cât ºi pe cele finan-
ciare ºi de raportare cãtre stat.

Reporter: În ce mãsurã sunt
companiile din construcþii des-
chise în faþa digitalizãrii ºi cât de
important este acest lucru pentru
industrie?

Roxana Epure: Cred cã ultimii
ani au obligat atât firmele, cât ºi

instituþiile statului sã treacã de la
pixul pe hârtie sau, în cel mai bun
caz, excelul, la aplicaþii care sã le
ajute în a þine informaþiile în timp
real ºi deciziile sub control pe
baza unor date ºi cifre obþinute
din raportãrile puse la dispoziþie
de astfel de aplicaþii. Nici societã-
þile de construcþii nu sunt ocolite
de astfel de transformãri, de do-
rinþa de a þine evidenþa venituri-
lor ºi cheltuielilor pe proiecte ºi
centre de cost, pe dorinþa de a ºti
mereu unde se aflã.

Concluzia este cã inclusiv firme-
le din domeniu sunt din ce în ce
mai deschise cãtre digitalizare, iar
solicitãrile venite cãtre noi din
partea din ce în ce mai multor so-
cietãþi din domeniu, cu cerinþe
care vin fie din nevoi de rapoarte
ºi fluxuri generale, fie din nevoi
specifice unora dintre ele, este
pentru noi o confirmare a celor
spuse mai sus.

Reporter: Din solicitãrile ºi fe-
edbackul industriei de construc-
þii, care consideraþi cã rãmân prin-
cipalele provocãri ale domeniu-
lui?

Roxana Epure: Sunt douã blo-
caje sau provocãri. Una este strict

legatã de educaþia business ow-
nerilor de a se uita la afacerea lor
prin cifre. Rapoarte în timp real,
notificãri despre materii prime,
despre vânzãri, despre discoun-
turi, durata lucrãrilor, costul lor
estimat versus costul real - toate
astea sunt indicatori la care ma-
nagementul ar trebui sã se uite în
timp real ºi pe baza cãrora sã ia
decizii.

A doua este un aspect care ne
impacteazã pe toþi, în orice indu-
strie am activa: instabilitatea legi-
slativã ºi creºterea aproape peste
noapte a unor costuri de produc-
þie (materii prime ºi materiale de
construcþii, salarii). Acestea lo-
vesc exact în ceea ce precizam ºi
la începutul discuþiei noastre: pla-
nificarea cât mai riguroasã, previ-
zionarea cât mai corectã a unui
buget de venituri ºi cheltuieli de
care tu, ca antreprenor, te strãdu-
ieºti sã te þii, dar peste noapte te
trezeºti cu alte reguli ale jocului.

Se vorbeºte din ce în ce mai des
în spaþiul public de dorinþa de a
limita, dacã nu de a scoate cu to-
tul, facilitãþile fiscale oferite do-
meniului construcþiilor în 2019.
Dacã aceastã modificare se va pe-

trece aºa cum a fost ºi introdusã,
peste noapte, impactul asupra fir-
melor din domeniu este uºor de
ghicit ºi mai departe bulgãrele
care se va rostogoli în toatã eco-
nomia: ºomaj crescut în dome-
niu, preþuri ºi mai mari în dome-
niul locuinþelor, credite ºi mai
scumpe la bãnci etc.

Militãm pentru o stabilitate legi-
slativã care sã ne dea nouã tutu-
ror posibilitatea sã facem previ-
ziuni pentru termen scurt ºi me-
diu, chiar ºi lung. Asta înseamnã
timp sã înþelegem impactul legi-
lor, sã avem norme clare din start,
sã avem timp de reacþie ºi pregã-
tire a business-ului de care ne
ocupãm. Tocmai în contextul
acesta instabil ºi impredictibil ci-
frele de care spun mai sus sunt
aliaþii cei mai buni: mãcar în cur-
tea proprie sã am predictibilitate
ºi siguranþa cã iau decizii bune,
nu?

Reporter: Mulþumesc!
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